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Trafik canavarları 
cinayetten yargılanmalı

2’DE

Ordu Caddesi’nde kız arkadaşıyla 
birlikte yolun karşısına geçmek 
istediği sırada aşırı hız yapan bir 
sürücünün çarpması sonucu yaşamını 
yitiren öğretmenin öğrencileri ve 
arkadaşları kazanın olduğu yere 
kırmızı karanfiller bırakarak trafik 
canavarını protesto etti. Trafik 
magandalığına hayır!

2’DE

Belediye, 2. Asliye Hukuk 
Mahkemesindeki duruşmaya, 16 
kişiden yalnız biri katıldı

Gaziantep Belediyesince İnönü 
caddesinde 280 milyon liraya 
yaptırılan “60.Yıl Sitesinin 
açılmasına çok az bir süre kala 
çökmesiyle ilgili olarak aralarında 
eski Belediye Başkanı Ahmet Turan 
Ertuğ’un da bulunduğu 16 kişi 
hakkında dava açıldı.

2’DE2’DE

 

Dile kolay geliyor 100 rakamı. Sanki bir 
gün gibi geçmekte zaman. Çankaya’daki 
bağ evinde, 28 Ekim 1923 akşamında, 
Mustafa Kemal Paşa, yemeğe çağırdığı 
Kazım Paşa, İsmet Paşa, Fethi Bey, Fuat 
Bey ve Ruşen Eşref Beyler’le yenilen akşam 
yemeğinde; Mustafa Kemal Paşa, yemeğin 
tam ortasında; ‘Efendiler yarın Cumhuriyet 
ilan edeceğiz’ der. Herkes yemeği derhal 
bırakır. O dakikadan itibaren nasıl hareket 
edileceğini konuşurlar. Bu yemeğin 
üzerinden 100 yıl geçmiş. 

100 Yaşında 
Cumhuriyet

Metin Atamer/Fizik Mühendisi

Hem nalına hem mıhına

60. Yıl Sitesinin 
çökmesiyle ilgili 16 kişi 
hakkında dava açıldı

2’DE

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

31 Ağustos 2015 tarihli yazısıdır.

Türkiye kendi derdine düştüğü için 
dünyada neler olup bitiyor, basın da dahil 
pek kimse aldırmıyor.

Dünyanın en büyük doğal gaz yatağı 
Mısır’da Nil Deltası’nda bulundu.

Bu keşif epey bir süredir biliniyordu ama 
resmi açıklama dün yapıldı.

Bu keşfe yalnız maddi açıdan bakarsanız, 
buz dağının altında neler var, kaçırırsınız..

Doğal gazı arayan, keşfeden ve Mısır’la 
uzun vadeli anlaşmalar yapan İtalyanlar’ın 
enerji sektöründeki dünya devi ENI şirketi 
CEO’su Claudio Descalzi, dün Kahire’de 
Mısır Cumhurbaşkanı Abdel-Fattah el-Sisi  
tarafından kabul edildi ve ortak duyuru 
yapıldı.

Mısır’da gaz 
darbesi!.. 

2’DE

Antep fıstığının gen merkezi olan Barak Ovası’nın sulanması 
için 10 yıl önce yapılan ve toplam 25 kilometre uzunluğundaki 
su kanalı kaderine terk edilmiş durumda… Kuruyan Antepfıstığı 
ağaçları konusunda çiftçi büyük endişe yaşıyor. Köylüler, iktidar 
milletvekillerinin konuya duyarsızlığından yakınıyor

Yolağzı Köyü Muhtarı Menderes Sarı, “Seçimin üzerinden 
aylar geçti, ortada herhangi bir çalışma yok. Hepsi hikaye. Su 
kanallarının ne olacağını bilmiyoruz. Devletin parası betona 
gömüldü. Böyle bir projenin olduğuna inanmıyoruz. Çünkü 
olsaydı 10 yıldan beri hayata geçirirlerdi” diyor

Barak Ovası’nın çok acil suya ihtiyacı varBarak Ovası’nın çok acil suya ihtiyacı var

Nizip, Karkamış ve Oğuzeli ilçelerini kapsayan ve 
yaklaşık 2 milyon dönüm tarım alanını sulayacak olan 
ve 10 yıldan beri atıl bir vaziyette olan sulama kanalları, 
suya hasret kaldı. Hatta su olmadığından kanallar çatlama 
noktasına geldi. Sulama kanallarının atıl vaziyette 
olmasını eleştiren çiftçiler, Barak Ovası’nın sahipsiz 
olduğunun altını bir kez daha kalın harflerle çizdi. 

Antep fıstığı ağaçları 
kurumaya başladı

P2 projesinin hızlandırılması 
gerektiğini ifade eden Karkamış 
Belediye Başkanı Ali Doğan, 
Antep fıstığı ağaçlarının kurumaya 
başladığını belirtti. “350 bin 
dönüm arazinin 250 bin dönümü 
ağaçlardan oluşuyor. O yüzden 
Barak Ovası’nın çok acil suya 
ihtiyacı var” dedi. 

Barak Ovası sahipsiz
Yolağzı Köyü Muhtarı 

Menderes Sarı, “Fırat’ın suyu 
Barak Ovası’na akıtılmadıkça 
gelecekte Antep fıstığı yok 
olup gidecek. Bugüne kadarki 
iktidarların hiçbiri el atmadı. 
Fıstık elden gidiyor. Hiç kimse 
farkında değil. Kısacası Barak 
Ovası sahipsiz” eleştirisinde 
bulundu. 4’TE

Karkamış Belediye 
Başkanı Ali Doğan

Yolağzı Köyü Muhtarı 
Menderes Sarı

Gaziantep Helvacılar ve 
Dondurmacılar Odası Başkanı 

Emin Özlü, “Çarklar dönmüyor, 
dönmeyecek de. Bunlar daha iyi 

günlerimiz” tespitini yaptı 

Çarklar dönmüyor 
dönmeyecek de

4’TE

Deprem bölgesinde, çevre açısından hiçbir önlem alınmadan birbiri ardına yıkılan 
binalar, halkın sağlığını tehdit ediyor. Yıkılan binaların yeterince sulama yapılmaması 
nedeniyle çevreye yayılan toz duman içerdiği asbest nedeniyle çok büyük tehlike yaratıyor

Kanser riski görmezden geliniyor

Deprem bölgesinde yıkılan ya da yıkılması gereken 
binalarda asbest varlığının olası olduğu varsayımı ile Temiz 
Hava Hakkı Platformu (THHP) ve Türk Tabipleri Birliği 
(TTB) tarafından 28 Ağustos-16 Eylül 2023 tarihleri arasında 
yürütülen çalışmada Adıyaman merkez, Kahramanmaraş 
merkez ve Kahramanmaraş’ın Elbistan ilçesi merkezinde 
çöken tozdan örnekler alınarak asbest analizi yapıldı.
Avrupa Komisyonu tarafından 

kullanımı tavsiye edilen elektron 
mikroskobu kullanılan analiz, 
TÜRKAK tarafından akredite 
edilmiş bir laboratuvarda 
gerçekleştirildi. Analiz 

sonucunda, Adıyaman’dan 
alınan 30 örneğin ikisinde, 
Maraş'tan alınan 21 örneğin 
sekizinde, Elbistan’da ise 15 
örneğin ikisinde farklı türlerde 
asbest tespit edildi. 4’TE

DİSK-AR, “Adaletsiz vergi ve kesintiler ücretleri nasıl 
kemiriyor?” araştırma sonuçlarını kamuoyuyla paylaştı

Çalışanlar, enflasyon nedeniyle 
büyük alım gücü kaybı yaşıyor
DİSK Gaziantep Bölge Temsilcisi Ali Güdücü, 

“Gelir vergisi tarife dilimleri ve oranları adil biçimde 
düzenlenmediğinden 
çalışanların üzerindeki vergi 
yükü artıyor. Çalışanların yıl 
içinde aldığı ücret zammının 
önemli bir bölümü vergiye 
gidiyor. Alınan zamdan 
birkaç ay sonra artan vergiler 
nedeniyle net ücret düşüyor” 
dedi. 4’TE

Açlık sınırı 13 bin 
648 liraya yükseldi

Türk-İş'in uzmanlara hazırlattığı 
rapora göre, dört kişilik bir ailenin açlık 
sınırı ekim ayı itibariyle asgari ücreti 2 
bin 246 lira geçti. Gıda enflasyonu da 
son altın ayın zirvesine çıktı. 4’TE

Aile Hekimleri Federasyonu 
Yönetim Kurulu Genel Sekreteri Dr. 

Gökhan Erdoğan, deprem bölgesinde 
çalışan aile hekimlerinin 6 Şubat 
Kahramanmaraş depremlerinin 
etkileri ile yaşadıklarını belirtti

Masa başındaki 
düzenlemeler 
sahada karşılığını 
bulamayacak

4’TE

Dr. Gökhan 
Erdoğan

Ali Güdücü
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31 EKİM 2023 SALI
(Yerel Gazete)

 Mısır’da gaz 
darbesi!.. 

Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Dünyanın en büyük doğal 
gaz yatağı Mısır’da Nil 
Deltası’nda bulundu.

Bu keşif epey bir süredir 
biliniyordu ama resmi 
açıklama dün yapıldı.

Söylemeye gerek var mı, 
bu keşif Mısır’ın kaderini 
değiştirecek.

Bu keşfe yalnız maddi 
açıdan bakarsanız, buz 
dağının altında neler var, 
kaçırırsınız..

Doğal gazı arayan, 
keşfeden ve Mısır’la 
uzun vadeli anlaşmalar 
yapan İtalyanlar’ın enerji 
sektöründeki dünya devi 
ENI şirketi CEO’su Claudio 
Descalzi, dün

Kahire’de Mısır 
Cumhurbaşkanı Abdel-
Fattah el-Sisi  tarafından 
kabul edildi ve ortak duyuru 
yapıldı.

CEO Claudio ile Mısır 
Başbakanı İbrahim Mahlab 
ve Enerji Bakanı Şerif İsmail 

daha önce 24 Temmuz’da 
Roma’da bu anlaşmanın 
protokolünü paraf etmişlerdi.

 Bu keşif AB’yi de çok 
sevindirdi. Zira AB’nin en 
büyük gaz tedarikçisi Rusya, 
zaman zaman doğal gazı 
AB’ye karşı silah olarak 
kullanıyordu. Şimdi alternatif 
bir kaynak bulunmuş oldu.

Ayrıca, doğal gaz sayesinde 
AB ile Mısır arasında 
kurulacak olan özel ilişkiler, 
yakınlaşmalar Ortadoğu 
politikasını derinden 
etkileyecektir.

 Hatırlanırsa, 3 Haziran 
2015’de Mısır ile Alman devi 
Siemens firması arasında 
8 milyar eurolukanlaşma 
imzalanmıştı. Törene Sisi 
ve Almanya Başbakan 
Yardımcısı Sigmar Gabriel 
katılmışlar, daha sonra da 
Alman Şansölyesi Merkel’ın 
daveti üzerine Sisi, Berlin’e 
gitmiş ve el üzerinde 
tutulmuştu.

 Siemens Mısır’da ne 
yapacaktı?

Sıkı durun, 3 adet dev doğal 
gaz santrali ve 12 adet rüzgar 
parkı (600 adet rüzgar gülü).

Siemens firmasından 
yapılan açıklamada da firma 
tarihinde tek seferde alınan 
en büyük işin bu anlaşmayla 
üstlenildiği ifade edilmişti. 

 Nasıl ama, demek ki bu 
keşif daha önce biliniyordu! 
Zengin AB ülkeleri, haklarını 
(!) almak için ellerini çabuk 
tutuyordu!..

Bu işler böyle! Biz, “Eyy 
Sissi!” derken elin oğlu 
meğerse malı götürüyormuş!

 Benim kişisel yorumumu 
da bu dünya ajans, blog ve 
gazetelerden derlediğim 
habere eklemek istiyorum.

Bulunan gaz, az buz 
değil, dünyanın en büyük 
yatağı. Petrolün de olduğu 
söyleniyor. Hatta rakamlar 
bile veriliyor. Ama bu 
rakamların şimdilik önemi 

yok, dünyanın en büyük 
doğal gaz yatağı olması 
gerçeği yeter de artar bile…

Benim kanımca, Mısır’daki 
Sisi darbesinin nedeni bu 
doğal gaz!

Amerika’nın desteği ile 
Müslüman Kardeşlere 
karşı yapılan darbe neticesi 
Mısır’ın başına gelen, daha 
sonra da seçimle yerini 
meşrulaştıran General 
Sisi, galiba bu gaz gerçeği 
nedeniyle cumhurbaşkanı 
oldu!

 Yine Amerika’nın isteğiyle, 
ambargolar kaldırılarak 
dünyaya entegre edilen 
İran, Ortadoğu’nun önemli 
oyuncuları arasına girdi.

İran, zenginliklerini ve 
kültürünü pazarlamaya 
başladı bile. GTO Başkanı 
Eyüp Bartık’ın, İran da 
İran…  demesinin temelinde 
bu değişim yatıyor.

 Ortadoğu’yu biz organize 
edeceğiz, en gelişmiş ülkesi 

biziz, bizim sözümüz 
dinlenecek derken gelinen şu 
noktaya bakar mısınız?

Şimdi bu durumda Mısır mı 
ABD ve AB’ye daha yakın, 
biz mi?

İran, büyük bir devlet ve 
çok önemli bir oyuncu. 
Parası var, dünya devletleri 
yatırım yapmak için 
yarışıyorlar.

Suudiler her zaman 
Amerika’nın gözdesi. Bütün 
paraları ABD bankalarında.

İsrail, belki Obama 
zamanında biraz “Yeter artık! 
Biraz efendi olun!” azarı işitti 
ama gelecek sene Obama 
yok!

 Konjonktür o kadar 
hızlı değişiyor ki, kendi 
iç meselelerine dalarsan, 
dünyayı unutursan, dünya da 
seni unutur!..

Aykut Tuzcu’nun 
31 Ağustos 2015
tarihli yazısıdır

Türkiye kendi derdine düştüğü 
için dünyada neler olup bitiyor, 
basın da dahil pek kimse 
aldırmıyor.

İş dünyası
 yapısal reform 

istiyor

Bütçeden popülist harcamaları kaldırmalı
bu bütçe ile her ilde bir üretim tesisi kurmalı

İş dünyası, işçi sendikaları ve ekonomistler, kötü tabloyu tersine çevirmek için kurucu iradenin 
zamanında öngördüğü kalkınma yöntemlerine, hukukun ve demokrasinin üstünlüğüne işaret etti.

Bugün Türkiye Cumhuriyeti’nin ikinci 
yüzyılının ilk günü. Cumhuriyet ikinci 
yüzyılına, yıllık 40 milyar dolardan fazla cari 
açık, yüzde 85’leri gören resmi enflasyon, çift 
hanelerde işsizlik, açlık sınırının altında bir 
asgari ücret ve emekli maaşının yanı sıra 18 
milyon yoksul sayısı ile girdi. Cumhuriyetin 
ilk yıllarındaki yatırım ve artan refahın 
yerini son yıllarda yoksulluk, işsizlik ve açlık 
aldı. Bu tabloyu terse çevirmek için atılması 
gereken adımları sıralayan iş dünyası ve işçi 
sendikaları temsilcileri ile ekonomistler ise 
yeni yüzyılda hukukun ve demokrasinin 
üstünlüğünün sağlandığı, yatırımların 
arttığı, emeğin değerlendiği bir Türkiye için 
çalışılması çağrısını yaptı.

Yeni yüzyılda işçilerin beklentileri ve 
hedeflerini duyurmak için bir bildiri 
hazırladıklarını belirten Devrimci İşçi 
Sendikaları Konfederasyonu Başkanı 
Arzu Çerkezoğlu, yarın bu bildiriyi özel 
bir toplantıda yayımlayacaklarını söyledi. 
İşçilerin 100’üncü yıl bildirgesinde ilk 
100 yılda işçilerin kazanımı ve kayıplarını 
irdeleyeceklerini söyleyen Çerkezoğlu, 
“Geçen yüzyılda yaratılan her şey emekle 

yaratıldı. Bugün toplumumuz dörtte üçünü 
emeğiyle geçinen işçiler oluşturuyor. 
İşçi sınıfı olmadan Cumhuriyet olmaz. 
Cumhuriyeti gerçek anlamda yaşamak 
ve yaşatmak için en önemli görev işçilere 
düşüyor. Yeni yüzyıl emeğin yüzyılı olmalı. 
Demokratik ve sosyal bir cumhuriyet için var 
gücümüzle çalışmaya devam edeceğiz” dedi. 

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, yeni yüzyılda kalkınma için 
öncelikle hukukun üstünlüğüne vurgu 
yaptı. Kalkınmanın hızlanması için 
yabancı sermaye gerekliliğine dikkat çeken 
Zeytinoğlu, “Uzun vadede tartışılır ama 
orta ve kısa vadede bu bir zorunluluktur. 
Ülkeye döviz girdisi sağlayarak işsizliği 
rahatlatarak sorunlarımızı çözebiliriz. Bu 
sebeple yabancı sermaye için ne gerekirse o 
reformlar yapılmalı. Bunlar da başta hukukun 
üstünlüğü ve demokrasidir. Mevcut hükümet 
2002-2003 yılında yaptığı reformları yeniden 
yapmalıdır” dedi.

Türkiye Ayakkabı Sanayicileri Derneği 
Başkanı Berke İçten ise jeopolitik risklere 
dikkat çekerek “Yeni yüzyılda Mustafa 
Kemal Atatürk’ün ‘Yurtta sulh cihanda sulh’ 

sözüne sıkıca sarılmalıyız. Zaten ekonomik 
dalgalanmalar belirsiz bir tablo çiziyor. Buna 
bölgemizde yaşanan çatışmalar da artınca 
öngörülemezlik artıyor. Biz yeni yüzyılda 
öngörülebilir günler bekliyoruz” dedi.

Dünyaca ünlü ekonomistler ise son yıllarda 
dünya ekonomisinde yeniden devletçi 
ekonomi modellerine geçişe vurgu yapıyor. 
Türkiye’de de ekonomistlerin dikkat çektiği 
konulardan biri bu. Prof. Dr. Esfender 
Korkmaz da bu konuya dikkat çekerek, 
“Türkiye ikinci yüzyılda küreselleşmenin 
getirdiği zararlı politikalardan vazgeçmeli. 
Ülkenin bir kalkınma modeli olmalı bu 
modelin esası da planlama ve devletçilik 
olmalı. Altyapı yatırımlarını devlet yapmalı. 
Özelleştirilmiş devlet tekelleri yeniden 
kamulaştırılmalı. Bazı sektörlerde özellikle 
gıda ve temel ihtiyaç maddelerinde devletin 
piyasaya girmesi gerekiyor. Bütçeden popülist 
harcamaları kaldırmalı bu bütçe ile her ilde 
bir üretim tesisi kurmalı. Burada çalışanların 
ücretleri kısmen hisse senedi olarak 
ödenmeli. Her bölgede halkın bir fabrikası 
olmalı. İşletme ve sermaye tabana yayılmalı” 
dedi.cumhuriyet

Borsadaki yatırımcıysa halka 
arzlara büyük ilgi duyuyor. 
Halka arz edilen hisseler kısa 

sürede büyük getiri sağlıyor.
halkaarz.net’in aktardığına 

göre 2023’te 47 şirket halka 
arz edildi. Bunların 25’i 
hazirandan sonra halka arz 
edildi. Bu şirketlerin toplam 
halka arz büyüklüğüyse 59,8 
milyar lira.

80 şirketse SPK’dan onay 
bekliyor. Onay bekleyen 
şirketler arasında n11, 
Rönesans Enerji, Tavuk 
Dünyası, Kızılay İçecek, Golda 
Gıda, ve Penti gibi markalar da 
bulunuyor. Cumhuriyet

50’ye yakın şirket halka arz edildi
Bir şirketin halka arz edilebilmesi için SPK’ya başvurması gerekiyor. 

SPK başvuruyu onaylayınca şirketin halka arz süreci başlıyor.

Cumhuriyet'te yer alan habere göre; 
2024 Yılı Cumhurbaşkanlığı Yıllık 
Programı’nda, SGK’nın gelir-gider 
dengesine de yer verildi. 2022’de 
gelirler 971,7 milyar TL olurken 
giderler 1,1 trilyon TL’ye çıktı. Açık 
41,7 milyar TL’ye yükseldi. Bu yıl 
gelirlerin 2,1 trilyon TL, giderlerin 
2,2 trilyon TL, açığın da 113,2 milyar 
TL olması bekleniyor. 

SGK’ya bütçeden yapılan 
transferler ise her geçen yıl artıyor. 
Kuruma 2021’de 254,1 milyar TL 
bütçe transferi yapılmıştı. Geçen yıl 
rakam, 389,9 milyar TL’ye çıktı. Bu 
yıl 909,1 milyar TL bütçe transferi 
yapılması bekleniyor. Gelecek yıl 
ise bütçeden SGK’ya tam 1,5 trilyon 
TL transfer gerçekleştirilecek. 
cumhuriyet

SGK’nın açığı 385 
milyara ulaşacak 

Sosyal Güvenlik Kurumu’nun (SGK) bu yıl 113,2 milyar TL, gelecek 
yıl ise 385,6 milyar TL açık vermesi bekleniyor. Bütçeden gelecek yıl 
kuruma yapılacak transferler de 1,5 trilyon TL’ye ulaşacak. 
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Gaziantep Belediyesince İnönü 
caddesinde 280 milyon liraya 
yaptırılan “60.Yıl Sitesinin 
açılmasına çok az bir süre kala 
çökmesiyle ilgili olarak aralarında 
eski Belediye Başkanı Ahmet Turan 
Ertuğ’un da bulunduğu 16 kişi 
hakkında dava açıldı.

Gaziantep 2. Asliye Hukuk 
Mahkemesince haklarında dava 
açılan eski Belediye Başkanı Ahmet 
Turan Ertuğ ve inşaatı yapan 
müteahhit Mehmet Kısacık ile 
öteki ilgililerin belediyeyi zarara 
soktukları öne sürülerek Gaziantep 
Belediyesince 45 milyon lira 
tazminat ödemeleri isteniyor.

Cumhuriyet'in 60. Yılında temeli 
atılan ve birinci kısım inşaatı mart 
ayında tamamlanan 86 iş yerinin 
bulunduğu site Nisan ayında 
çökmeye başlamıştı. Keleşhoca 

Mağarası olarak bilinen mağaranın 
enkazla doldurulmasından sonra 
yapılan 60. Yıl Sitesindeki iş 
yerlerinden bir kısmı oturamayacak 
hale geldiği ve tehlike arz ettiği için 
belediyece yıktırıldı.

Bu arada yapılan soruşturma ve 
bilirkişi raporları, çökme olayında 
belediye görevlileri ile müteahhit 
Mehmet Kısacık’ı kusurlu gördü. 
Jeolojik yapısı uygun olmayan 
yerde sitenin inşa edildiği, projenin 
de hatalarla dolu olduğu ortaya 
çıktı.

Belediyeyi şahsi kusurları 
nedeniyle milyonlarca lira zarara 
sokan ve iş yerinin çökme olayında 
sorumlu görülen 16 kişi, Belediye 
Başkanı Ömer Arpacıoğlu 
tarafından mahkemeye verildi. 
Yapılan başvuru üzerine eski 
Belediye Başkanı Ahmet Turan 

Ertuğ, Müteahhit Mehmet Kısacık 
ile Belediye Başkan Yardımcıları 
Mustafa Bilgin, Mustafa Özyurt ve 
çoğunluğu mühendis olan belediye 
görevlileri Ömer Aksoy, Necmi 
Baran, Süleyman Aktaş, Emin 
Seçilir, Necati Çavdar, Burhan 
Tanrıöver, Mehmet Hastaoğlu, 
Hilmi Kebapçıoğlu, Abdurrahman 
Hoşafoğlu, Necdet Eren, Celile 
Mülhim, Ali Sait Doğan hakkında 
dava açıldı.

Borçlar Kanunu’nun 41. 
Maddesinin haksız fiiller bendine 
göre haklarında dava açılanlardan, 
Gaziantep Belediyesi 45 milyon lira 
tazminat istiyor.

Gaziantep 2. Asliye Hukuk 
Mahkemesi’nde ilk duruşması 
yapılan davaya, 16 kişiden yalnız 
birisi katıldı. Duruşma ileriki bir 
tarihe ertelendi.

60.Yıl Sitesi’nin çökmesiyle 
ilgili 16 kişi hakkında dava açıldı

Belediye, 2. Asliye Hukuk Mahkemesindeki duruşmaya, 16 kişiden yalnız biri katıldı
Gazetemize telefon ederek 

bilgi veren ve şikayette bulunan 
yurttaşlar Batalhüyük’te 
bağlarının bulunduğunu buraya 
dadanan bilinmeyen kişi veya 
kişilerin bağ kütüklerini geceleri 
sökerek odun yerine sattıklarını 
bildirdi. Çevre bağlardan 
sökülen kütüklerin yanında 
meyve ağaçlarının dutlarının da 
kesildiğini vurgulayan yurttaşlar 
“isimlerini açık açık verirsek 
bağlarımızı kökünden sökerler diye 
korkuyoruz” dediler.

Batalhüyük Mahallesi’ndeki yedi 
evde halen koyun sürülerinin 
beslendiğini bildiren şikayet 
sahipleri burada sineklerden 
oturamadıklarını, hayvan 
sürülerinin bağları otlayarak tahrip 
ettiğini sözlerine eklediler.

Batalhüyük ve çevresindeki 
bağların korunması için vilayetin 
ve çiftçi mallarını koruma 
görevlilerinin duruma el atarak 
çözüm getirmesi isteniyor. 
Belediyenin de hayvan besleyenlere 
mani olması gerektiği vurgulanıyor.

Batalhüyük’te hayvan beslenip bağlar otlatılıyor

Bilinmeyen kişiler 
Batalhüyük çevresindeki 

bağların kütüklerini söküyor

İçişleri Bakanlığı yetkililerinden 
edinilen bilgiye göre emniyet 
teşkilatında üzerinde durulan 
konuların başında teşkilatı 
bilgisayarla yönlendirmek 
geliyor. Bu sistemde polisin 
sağladığı bilgiler önce 
bilgisayara aktarılacak. Bu arada 

toplu olayları da bilgisayara 
kaydedilecek. Devamlı olarak 
suç işlemeyi alışkanlık haline 
getiren kişiler kontrol altında 
olacak. Suç işleme eğiliminde 
olan kişiler de önceden haber 
alma ve değerlendirme ile 
belirlenecek.

Emniyet teşkilatı da bilgisayarla çalışacak

Suçlular daha kolay yakalanacak
Emniyet teşkilatının daha verimli hizmet yapması doğrultusunda bir 

dizi tedbir alınıyor. Bu çerçevede polis önümüzdeki yıllarda suçluları 
ve suç işleme eğiliminde olanları bilgisayar verilerinden takip edecek.

Sarıgüllük ve çevresinde 
evleri bulunanlar yoldan geçen 
arabalarda hal kalmadığını, 
milli servet olan arabalarının 
harap olmasına neden olan 
yolun yamasının yapılması 
gerektiğini söylüyorlar.

Tarihi Sarıgüllük 
mesire yolunun zaman 
kaybedilmeden asfalt 
yamasının yapılması, çevrenin 
tozdan topraktan kurtarılması 
için ilgililerden yardım 
bekleniyor

Sarıgüllük yolunun 
onarılması isteniyor

Trafik magandalığına hayır
Trafik kurallarını ve diğer insanların yaşamını 

hiçe sayarak hız yapan sürücülerin cinayet 
suçuyla yargılanması gerektiğini belirten 
öğretmenler, “Zülküf öğretmenin son dersi 
trafikti”, “Trafik magandalığına hayır”, “Trafik 
kazası değil cinayet”, “Bugün bana yarın 
sana, trafik canavarına seyirci kalma” yazılı 
pankartlarla, gözyaşları içinde meslektaşlarının 
yaşamını yitirdiği ve halen kan izleri bulunan 
yola karanfil bıraktı.

Sürücü olay yerinden hızla uzaklaştı
24 Mayıs’ta 33 yaşındaki tarih öğretmeni Zülküf 

Yılmaz ve kız arkadaşı Gülay Doğru alışverişten 
dönerken, ordu caddesi üzerinde evlerine gitmek 
için yolun karşısına geçiyordu ki aşırı hız yapan 
sürücü çiftin mutluluğuna ve gelecek hayallerine 
son noktayı koydu. Kaza sonucu Zülküf 
öğretmen yaşamını yitirdi, kız arkadaşı Gülay 
Doğru da ağır şekilde yaralandı. Araç sürücüsü 
can çekişmekte olan insanlara olay yerinde 
bırakıp hızla oradan uzaklaştı. Sürücü daha sonra 
polis tarafından yakalandı.

“Son dersi trafikti”
Sendika binasında toplanan Eğitim Sen üyesi 

öğretmenler ve Zülküf Yılmaz’ın Mehmet 
Nesrin Abar ilköğretim okulundaki öğrencileri, 
dün kaza yerinde talihsiz öğretmeni zamansız 
kaybetmenin acısını bir kez daha yaşadılar. 
Burada öğretmenler adına açıklama yapan Eğitim 
Sen Gaziantep Şube Başkanı Mehmet Bozgeyik, 
“Bundan bir hafta önce bir pazar günü saat 21:00 
sularında burada 31 yaşındaki bir arkadaşımızı 

trafik canavarına kurban verdik. Ülkemizde ve 
ilimizde her gün onlarca insan bu tip olaylara 
maruz kalmakta, geride birçok acı bırakarak 
sorumsuz insanların kurbanı olmaktadır. Bunca 
acıya rağmen yaşanan trafik terörüne karşı 
yetkililer para cezasının artırılmasının dışında 
hiçbir olumlu adım atmamaktadır” dedi.

İnsanların caddelerde
güvenli dolaşmalarının önlemini alın

Toplumda eğitimsizliğin kanayan bir yara 
olmayı sürdürdüğünü, eğitimsiz ve sorumsuz 
insanların maddi gücü elde ettiklerinde nasıl 
davranacaklarını bilmediklerini vurgulayan 
Bozgeyik, “Toplumumuzda yerleşen maganda 
kültürü ve eğitimsizlik, kanayan bir yara olmayı 
sürdürmektedir. Bu tür olaylarda suçu işleyenler 
kadar, araçlarını bilinçsiz, eğitimsiz kişilere 
emanet eden aileler de suçludur. Bunların 
ortadan kaldırılması, kazaların önlenebilmesi için 
yurttaşlar da bilinçli bir eğitim, yurttaş duyarlılığı 
getirilmelidir.

Toplumda son dönemlerde artarak gelişen 
maganda kültürüne karşı yurttaşların duyarlılığı 
ve kararlılığı önemlidir. Buradan duyarlı, vicdan 
sahibi yurttaşlara sesleniyorum. Gençlerimize 
trafik kültürü olmayan kişilere araçlarımızı 
vererek, trafik terörüne katkıda bulunmayalım. 
Caddelerimizde, sokaklarımızda yurttaşlarımızın 
güvenle dolaşmalarının önlemini alalım” diye 
konuştu.

“Yol ve trafik kontrolleri ciddi tutulmalı”
Trafik kazalarının önlenmesi konusunda ilgili 

kurum ve kuruluşların üzerine düşeni daha bir 

özenle yapması ve caddede ve sokakların güvenle 
ulaşılabilecek yerler olması gerektiğini belirten 
Bozgeyik, “Trafik canavarına karşı mücadelemizi 
yükseltirken, yetkililerin de bunlara karşı 
caydırıcı ve daha etkili tedbirleri almaları 
gerekmektedir. Şehrin caddelerinin araba yarış 
pisti gibi kullanılmasına izin verilmemelidir. 
Yol ve trafik kontrolleri ciddi tutulmalı cezai 
müeyyideler artırılmalıdır. Ayrıca yayaların 
can ve mal güvenliklerini emniyete alan alt ve 
üst geçitleri, yaya geçitleri şehrimizin gereken 
yerlerine yapılmalıdır. Ehliyet veren sürücü 
kursları ile sınavlarda görev alan öğretmenler 
işlerini daha ciddi bir şekilde yapmalı. Hak 
etmeyen kişileri ehliyet verilmemelidir” şeklinde 
açıklama yaptı.

Sokaklardaki kan kokusu 
ancak ciddi tedbirlerle önlenir

Amaçlarının trafik terörünün boyutları ve 
zararları konusunda kamuoyunu bilgilendirmek 
ve bu soruna dikkat çekmek olduğunu söyleyen 
Bozgeyik, “Bugün burada olayları yaratanları 
bir kez daha nefretle kınıyoruz. Amacımız 
kamuoyunu daha duyarlı hale getirme çabası 
olarak algılanmalıdır. Dileğimiz yeni Zülküf ’ler 
ölmesin. Bizler eğitimciler olarak yurttaşlık 
bilincinin geliştirilmesi, haklarına sahip çıkan 
sorgulayan insanların yetiştirilmesi görevini dün 
olduğu gibi bugünden sonra da sürdüreceğiz. 
Toplumda egemen olan yoz, kişiliksiz, 
lümpen kültürüne karşı mücadelemizi Zülküf 
arkadaşımızın fedakar, duyarlı çalışma şekliyle 
sürdüreceğiz” diye konuştu.

Trafik canavarları 
cinayetten yargılanmalı

Ordu Caddesi’nde kız arkadaşıyla birlikte yolun karşısına geçmek istediği sırada aşırı 
hız yapan bir sürücünün çarpması sonucu yaşamını yitiren öğretmenin öğrencileri ve 
arkadaşları kazanın olduğu yere kırmızı karanfiller bırakarak trafik canavarını protesto etti.

Güzelbey, Anadolu Çevre 
Koruma Derneği üyelerini 
kabulünde, 100-150 
civarındaki tarihi Antep 
Evini koruma altına almak 
için proje hazırlığında 
olduklarını belirtti.

Gaziantep Kalesi ve 
çevresinin hijyen ve görüntü 
açısından kötü bir durumda 
olduğunu, bu konuda 
gerekli düzenlemeleri 
yapacaklarını ifade eden 
Güzelbey, şöyle konuştu: 
“Antep Evlerini koruma 
altına almak için proje 
bazında ev sahiplerine destek 
vereceğiz. Bu konudaki 
organizasyonu yapıp bu 
evleri Gaziantep turizmine 
kazandıracağız. Gaziantep 
Kalesi ve çevresi de Kültür 
Varlıklarını Koruma Kanunu 
kapsamında. Avrupa 
Birliği’nin kültürel mirası 
koruma kapsamındaki 
desteğinden yararlanmak 
için proje hazırlıyoruz. Bu işi 
bilen adamlarla çalışıyoruz. 

Mahalli İdareler Yasa 
Tasarısının çıkmasıyla işimiz 
daha da kolaylaşacak”

Güzelbey, Zeugma 
mozaiklerinin yeniden 
sergilenmesi konusunda 
kendilerinin de çabaları 
olduğunu, bu konuda çeşitli 
görüşmeler yaptıklarını 
ifade etti. Son olarak 
gelen 60 kadar turistin 
mozaikleri göremeden 
Gaziantep’ten ayrılmasının 
mozaiklerin yeniden 
sergilenmesi konusundaki 
çalışmaların dönüm noktası 
oluşturduğunu vurgulayan 
Güzelbey, mozaikleri yeniden 
sergilenmeye başlanmasının 
Gaziantep için çok önemli 
olduğunu belirtti.

Anadolu Çevre Koruma 
Derneği Başkanı Şahin Dağcı 
ise Gaziantep’in daha güzel 
bir görünüme kavuşması 
için çalıştıklarını belirterek, 
Güzelbey'den kendilerine bu 
konuda teknik açıdan destek 
vermesini istedi.

Antep Evlerinin korunmaya 
alınması için proje hazırlanıyor

Büyükşehir Belediye Başkanı Asım Güzelbey, 
Antep Evlerini koruma altına almak için proje 
bazında ev sahiplerine destek olacaklarını söyledi.

Ticaret Odası Başkanı 
Mehmet Aslan, Türkiye ile 
Suriye arasındaki sosyal ve 
kültürel yakınlığın ekonomik 
ilişkilerde sağlanacak gelişmeyle 
bütünleştirilmesi gerektiğini 
kaydetti.

Aslan, Halep’te yapılan Türkiye 

Suriye iş ortaklığı seminerinin 
açılışında yaptığı konuşmada, 
Türkiye ve Suriye’nin kalkınmak 
ve zenginleşmek için işbirliği 
yapmalarının zorunlu 
olduğunu bu konuda gözlenen 
yakınlaşmayı çok sevindirici 
bulduğunu belirtti.

Ticaret hacmi olması 
gerekenin çok gerisinde



Metin Atamer
Fizik Mühendisi

Hem nalına hem mıhına

100 Yaşında 
Cumhuriyet

Dile kolay geliyor 100 rakamı. Sanki bir gün gibi 
geçmekte zaman. Çankaya’daki bağ evinde, 28 Ekim 1923 
akşamında, Mustafa Kemal Paşa, yemeğe çağırdığı Kazım 
Paşa, İsmet Paşa, Fethi Bey, Fuat Bey ve Ruşen Eşref 
Beyler’le yenilen akşam yemeğinde; Mustafa Kemal Paşa, 
yemeğin tam ortasında; ‘Efendiler yarın Cumhuriyet ilan 
edeceğiz’ der. Herkes yemeği derhal bırakır. O dakikadan 
itibaren nasıl hareket edileceğini konuşurlar. Bu yemeğin 
üzerinden 100 yıl geçmiş. Arşivlerimi karıştırırken 
Cumhuriyet’in 80 yılı adlı belgesel bir döküman elime 
geçti. 2003’Te Cumhuriyetin 80’inci yılında Cumhuriyet 
gazetesi tarafından yayınlanan bir dergi koleksiyonu. 

Neler yok ki bu belgede? Aralayıp bakıyorum, 70 yıl 
önce 15 Temmuz 1950’de Nazım Hikmet, Af Kanunu 
kapsamında hapisten çıktığını yazmakta. Kuzey 
komşumuz SSCB‘ye karşı güvence kapsamında, Birleşmiş 
Milletler ve NATO’ya üyeliğimizin gerçekleşmesi için, 
25 Temmuz 1950 tarihinde Türkiye, Kore ‘ye 5000 
Türk askeri gönderdiğini yazıyor gazetede. Üzülerek 
hatırlamaktayım 2147 yaralı ve 721 şehitle, KORE 
savaşında, en fazla asker kaybeden ülke olduk. Bedeli, 
asker kanıyla ödenen NATO üyeliğimiz, 1952’de 18 
Şubat’ta onaylandı. 

10 Ağustos 1950’de Bulgaristan’dan göçmen olarak 154 
bin 393 Türk asıllı Bulgar vatandaşları Türkiye’ye geldi. 
Çeşitli şehirlere ve bilhassa Bursa’ya yerleştirildiler. 

Önemli bir gelişme 22 Ekim 1950’de nüfus sayımı 
gerçekleştirildi. Bu sayımda Türkiye’de 70 yıl evvel 
20 milyon 947 bin 188 vatandaşın yaşadığı bildirildi. 
İstanbul, Ankara, Bursa ve Adana’nın en fazla göç alan 
şehirler olduğu da ilan edildi.  

Aynı sene bir başka edebiyat ustasının haberi vardı 
gazetede. Orhan Veli Kanık, 14 Kasım 1950’de, bir çukura 
düşmesi sonrası geçirdiği beyin kanaması neticesinde 
hayata veda etti. 

1951 senesi ise ülkemde, mevcut iktidarın ‘Halk Evleri’ni 
kapatma girişimi ile çalkalanır. Devrin Başbakanının, 
halk evleri için ‘Bunlar, içtimai ve siyasi bünyemiz 
içinde tamamıyla abes, beyhude, geri ve yabancı uzuv 
halindedirler’ demesini hayretler içinde okuduk. 

Ancak bu konuşmaya İsmet İnönü’nün Meclis 
kürsüsünden yaptığı konuşma şöyle başlar: ‘Halkevlerinin 
lağvı yersiz, haksız bir yıkımdır,’ diye başlayan ibret verici 
tarihi konuşmasını yapar İsmet Paşa. İktidar partisi 
meclisteki oy çokluğu ile her istediği kanunu çıkarabilir 
anlamına gelmesinin gerekmediğini ifade eden İsmet 
İnönü, ‘Böyle bir kanun teklifinin, adaletle ilgisi var 
denemez’ diye kürsüden haykırmıştır. Acı bir gerçek 
şudur ki kanun 8 Ağustos’ta kabul edilip Halkevleri defteri 
kapanmış olur. 

1951 senesi birçok olayların cereyan ettiği yıl oldu. 
Demokrat Parti iktidara geldikten sonra Atatürk’ün 
manevi varlığına saldırılar başlar ve TİCANİ tarikatı 
tarafından düzenlenen bu saldırılarda, tarikat üyeleri 
bazı şehirlerde Atatürk büstlerini tahrip ettiler. Ticani 
tarikatı gibi Nakşibendi tarikatı da bazı şehirlerde benzer 
eylemlerde bulunmuştu. 

26 Temmuz 1951’de, neden olduğu tam olarak kayda 
alınmayan bir sebepten dolayı Nazım Hikmet RAN, Türk 
vatandaşlığından çıkartılır. Nazım Hikmet, teyzesinin 
oğlu olan Oktay Rıfat gibi, Heybeliada’da Yahya Kemal 
Beyatlı’dan edebiyat dersleri alır. 

22 Ekim 1952 tarihinde Londra’da, Türkiye’nin NATO 
üyeliği antlaşması imzalanır. Bu anlaşmaya sıcak 
bakmayan SSCB merkezi Kremlin, Türkiye’ye bir nota 
verir. Bu arada NATO üyeliği kapsamında Türkiye’ye 
söz verilen 100 savaş uçağının ilk 30’luk partisi, 30 Eylül 
1952’de Türkiye’ye gelir. 

Mevcut hükümet, 8 Mart 1952 de çok önemli bilgiyi 
topluma açıklar. 1951 yılında kişi başına düşen milli 
gelirin, bir önceki yıla göre 57 lira artarak 450 liraya 
çıktığını ilan eder. Bu milli gelirin % 10 artmış olduğunun 
ilanı olur.  26 Nisan 1952’de dönemin Başbakanı Adnan 
Menderes, Atina’ya resmi bir ziyarette bulunur. Aynı yıl 
Yunan Kraliyet ailesi 8 Haziran’da Türkiye’ye gelir. Tarihin 
Cumhurbaşkanı Celal Bayar tarafından karşılanır. Çok 
hareketli gecen 1952 senesinde NATO başkomutanı 
General D.İke Eisenhower, Türkiye’ye gelir. Bu ziyareti, 
NATO’nun diğer kuvvet komutanlarının ziyaretleri takip 
eder. 

1953 senesi, benim yatılı olarak Kayseri Talas’ta 
ortaokula başladığım sene. O yıl, 10 Kasım’da Türk 
ocağında bulunan Atatürk’ün naaşının, Ankara’da Anıt 
Tepe’de inşa olunan muhteşem Anıt Mezara defnedilmesi 
için düzenlenen töreni izlemeye, Ankara’ya geldik. 

Mustafa Kemal Atatürk için,10 Kasım 1953’te, iki 
Türk Mimarı Emin Onat ve Orhan Arda’nın projesini 
çizdiği muhteşem anıt mezarda toprağa verilecekti. Bu 
son yolculuğun yapılması sırasında bende bir ağacın 
tepesinden töreni izledim. Tören için gelen insan seli, 
görülmeye değerdi. Bugün bile Ataya olan saygıyı Anıt 
Kabi’rdeki insan selinden anlamak mümkündür. 

Cumhurbaşkanı Celal Bayar’ın Türk milletine yönelik o 
gün yaptığı konuşmada, tarihi özetleyen nitelikteydi. Son 
paragrafta Milli Mücadele’nin ‘GALİP HOCA‘sı, yani Celal 
Bayar, şu cümleleri dile getirdi: “Atatürk, Sen bizdendin, 
Seni halife yapmak, padişah yapmak isteyenler oldu. İltifat 
etmedin. Milli İrade yolunu seçtin. Hayat ve şahsiyetini 
milletin hizmetine vakfettin. Türkün gıpta ettiği, minnetle 
andığı, övdüğü ve övündüğü vasıflara maliktin. Bütün 
bu meziyetlerinle TÜRK’ün ta kendisiydin. Şimdi seni 
kurtardığın vatanın her köşesinden gönderilen mukaddes 
topraklara veriyoruz. 

Bil ki hakiki yerin daima inandığın ve bağlandığın Türk 
milletinin minnet dolu sinesidir.

Nur İçinde yat.’’
Cumhuriyetin iki mimarının diğeri ise İsmet İnönü 

idi. Cumhuriyet’imizin 100 yılı içinde bir başka tarihi 
konuşmaya şahit olduk ülkemizde; 18 Nisan 1960’da 
baskı rejimi kapsamında çıkan Tahkikat Komisyonu 
Kanunu hususunda, Meclis kürsüsünden İsmet İnönü’nün 
yaptığı şu konuşmaya dikkat edilmesi gerekir. ‘Tahkikat 
Komisyonu, bu demokratik rejim istikametinden ayrılıp 
onu baskı rejimi haline götürmek tehlikeli bir şeydir. Bu 
yolda devam ederseniz ben bile sizi kurtaramam.’ 

5 kişinin bir araya gelerek dolaşma yasağına karşı, 
Ankara’da yapılan 555 K gösterisi, ikaz niteliğindeydi.  

Cumhuriyetimizin 100. yılında, cumhuriyet gençliği 
olarak hala ayakta dimdik, onun faziletine sımsıkı 
sarılmış durumdayız. Kayseri’de 29 Ekim’de Ali Dağı’nda 
Yüzlerce Çocuk, Talebe, İzci, İhtiyar Delikanlılar 1750 
rakımlı tepede İstiklal marşını söylerken dimdik ayakta 
Cumhuriyete bağlılığımızı söyleyip AND içtik.    

Kim ne derse desin, 2023 yılında hala demokrasiye, 
laik Cumhuriyetimize karşı olanlar çıkacaklar. Onların 
emelleri hilafet olabilir. Bu bizim azmimizle demokrasiye 
ve Cumhuriyetimize var gücümüzle sahip çıkmamızın 
önünde bir engel teşkil edemeyecekler. Bu gerçeğin, artık 
böyle kabul edilmesi şarttır. Hani derler ya ‘Tarihten 
hep ders alınması gerekir, almayan devletler yok olmaya 
mahkumdur,’ diye bir sözüm geldi söyledim hem nalına 
hem mıhına. 
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Küresel iklim dolayısıyla 
su miktarımız çok düştü

Su olmamasının çiftçilere büyük zarar verdiğini 
kaydeden Doğan, “Barak Ovası’nda fıstık arazileri 
yaygınlaşmaya başladı. Küresel iklim dolayısıyla 
su miktarımız çok düştü. Barak Ovası Fırat’a çok 
yakın. Fırat’a 7-8 kilometre uzaklıktaki Karkamış’a 
bağlı mahalleler kendi imkanlarıyla su getirmeye 
çalışıyorlar. Çünkü bunu yapmak zorundalar. Artık 
ağaçlar kurumaya başladı” tespitini yaptı. 

Su geldiğinde 
rekolte yüzde 100 artar

Doğan, “P2 ve P3’ün maliyeti çok fazla 
ise GES kurularak Barak Ovası’nın en ücra 
köşesine toprağın altından bile su götürülebilir. 
Belediyemizin bunu yapacak imkanı yok. Ama 
göreve geldiğimizde dönemin Gaziantep Valisi 

Davut Gül’e bu konuyu ilettik. Barak Ovası’na su 
geldiğinde rekolte yüzde 100 artar. Su olduğunda 
Antep fıstığı her sene ürün verirken, su olmazsa bir 
sene ürün verir bir sene vermez” açıklamasını yaptı.

Su kanalları atıl vaziyette duruyor
Sarı, “Su kanallarının yapılalı 10 yılı geçti. 

Fırat’tan beri getirilen su kanallarının yapımını 
belli bir noktadan sonra bıraktılar. Daha sonra ise 
su olmadığından kanallarda çatlamalar meydana 
geldi. Bu kanalları yapmak için binlerce fıstığı ağacı 
söküldü. Ama şu anda atıl bir vaziyette duruyor” 
şeklinde konuştu. 

Devletin parası betona gömüldü
“AK Parti Gaziantep Milletvekilleri Ali Şahin 

ile Mehmet Erdoğan, genel seçimler öncesinde 
köyümüzü ziyaret ettiler” hatırlatmasını yapan Sarı, 
“Seçimin üzerinden aylar geçti, ortada herhangi 

bir çalışma yok. Hepsi hikaye. Su kanallarının 
ne olacağını bilmiyoruz. Devletin parası 
betona gömüldü. Böyle bir projenin olduğuna 
inanmıyoruz. Çünkü olsaydı 10 yıldan beri hayata 
geçirirlerdi” ifadelerini kullandı.

Türkiye’yi bile sulayacak Fırat hemen 
yanı başımızda ama faydalanamıyoruz

Türkiye’de yağışı en az olan bölgenin Güneydoğu 
Anadolu Bölgesi olduğunu hatırlatan Sarı, 
“Güneydoğu Anadolu Bölgesi içerisinde ise 
yağışı en az ise Barak Ovası. Suriye sınırına yakın 
olmamız nedeniyle çöl iklimi de etkili. Her yıl bir 
arazi de en az 10-15 fıstık ağacı kuruyor. Bunu 
her toplantıda dile getirmemize karşın herhangi 
bir sonuç alamıyoruz. Türkiye’yi bile sulayacak 
Fırat hemen yanı başımızda ama biz hiçbir şekilde 
faydalanamıyoruz. ” diye konuştu. Haber Merkezi

Barak Ovası’nın çok acil suya ihtiyacı var

İşletmelere yapılan yüzde 20 
elektrik zammını değerlendiren 
Özlü, elektrik zamlarının 
geri çekilmesi gerektiğini 
dile getirirken, “Pos makine 
çekimlerinde yüzde 3,5 komisyon 
ücreti alınıyor. Artık insanlara 
hesap numarası veriliyor, 
ödemeler öyle yapılır duruma 
geldi. Postan alınan komisyon 
oranlarına bir düzenleme 
yapılmalı. Çünkü küçük esnafın 
tüm alışverişleri kredi kartı ile 
dönüyor. Tüm yük esnafımızın 
sırtında” ifadelerini kullandı.

Deprem döneminde iş 
olmadığından

esnaf para kazanamadı
Deprem nedeniyle ertelenen 

borçların ödeme zamanının 
geldiğini kaydeden Özlü, 
“Devlet büyüklerine borçların 
ertelenmesi değil, affedilmesi 
gerektiğini dile getirdik. 

Affedilmeyen her borcun 
bize dönüşü kredi, kredi kartı 
ve faiz. Deprem döneminde 
iş olmadığından esnaf para 
kazanamadı. Para kazanamayan 
esnaf ödemelerini nasıl yapacak? 
Şimdi biriken borçları ödemek 
için kredi alacağız. Bu defa da bu 
krediyi ödemek için çalışacağız” 
dedi. 

Bu paralar yaramıza
merhem olmaz

Bankaların kredi vermemeyi 
sürdürdüğünü sözlerine ekleyen 
Özlü, “Esnaf kefaletten almak 
için nace koduna bakıyorlar. 
Nace koduna göre kimi esnafa 
100 bin lira kredi verirken 
kimine ise 500 bin lira veriyorlar. 
Bu paralar yaramıza merhem 
olmaz. Çünkü bu paralar ile 
alınabilecek hiçbir şey yok” 
açıklamasını yaptı. Haber 
Merkezi 

Çarklar dönmüyor 
dönmeyecek de

Temiz Hava Hakkı Platformu ve 
Türk Tabipler Birliği toplantısında 
kısa ve uzun dönemli çözüm önerileri 
açıklandı

Deprem bölgesinde henüz yıkılmamış 
ağır hasarlı binalar ile, deprem 
esnasında veya sonrasında yıkılmış, 
ancak enkazı henüz kaldırılmamış 
tüm binalar ivedilikle asbest risk 
değerlendirilmesinden geçirilmelidir.

Tehlikeli bir atık olan asbestin güvenli 
biçimde nihai bertarafına yönelik atık 
yönetim altyapısı güçlendirilmelidir.

Ülkedeki, özellikle ilgili kamu 
kurumlarındaki asbest analiz altyapısı 
hızla geliştirilmelidir.

Başta deprem bölgesinde olmak üzere 
ülke genelinde, Asbestle Çalışmalarda 
Sağlık ve Güvenlik Önlemleri 
Hakkında Yönetmelikte tanımlandığı 
şekliyle “asbest söküm çalışanı” ve 
“Asbest söküm uzmanı” yetiştirmek 
üzere daha sık, yaygın ve hızlandırılmış 
eğitim programları düzenlenmeli; 
sertifikalı çalışan ve uzman sayısı 
arttırılmalıdır.

Asbestli atıkları nasıl bertaraf 
edilmeli?

Asbestli malzemeler uygun şekilde 
eğitilmiş personel tarafından bertaraf 
edilmelidir.

Asbest atıklarının toplu olarak 
taşınması en iyisidir. Taşıma sırasında, 

toz ve liflerin dışarı çıkmaması için 
konteynerlerin kapalı veya mühürlü 
kalması sağlanmalıdır.

Asbest atıkları bertaraf edilmeden 
önce diğer atıklarla karıştırılmamalıdır.

Asbest içeren malzemeler, asbest 
lifi salımını önlemek için uygun 
şekilde tasarlanmış olmaları koşuluyla 
düzenli depolama sahalarında bertaraf 
edilebilir. Böyle bir sahada bir astar 
(membran) ve sızıntı suyu toplama 
sistemi ve yeni depolanan atıkların 
hemen uygun bir inert malzeme 
tabakasıyla kaplanmasını sağlayacak 
bir sistem bulunmalıdır.

Düzenli depolama sahalarının 
mevcut olmaması veya depremden 
zarar görmesi durumunda, asbest 
atıklarının geçici depolanması için 
sahalar belirlenmeli ve hazırlanmalıdır.

Asbest bertarafı yapılacak depolama 
alanları, kentteki hâkim rüzgarları da 
dikkate alan, yerleşim alanlarını olası 
bir tozuma ve lif taşınımının etki alanı 
dışında bırakan bir modelleme ile 
tespit edilmelidir.

Tam coğrafi koordinatlar da dahil 
olmak üzere asbest atıklarının bertaraf 
edileceği yerlerin kaydı tutulmalı ve 
kamuoyu ile paylaşılmalıdır.

Tehlikeli bir atık olan asbestin güvenli 
biçimde nihai bertarafına yönelik atık 
yönetim altyapısı güçlendirilmelidir.t24

Kanser riski görmezden geliniyor

Araştırmaya göre 2023 Ocak ayında 
yaklaşık bin 300 TL gelir vergisi ödeyen bir 
çalışan 2023 Ekim’den itibaren 3 bin 500 TL 
gelir vergisi ödemeye başlıyor. Ocak ayında 
yaklaşık yüzde 22 olan ücretliler üzerindeki 
vergi ve kesinti yükü Ağustos’tan itibaren 
yaklaşık yüzde 30’a yükseldi. Yine Ocak’ta 
4 bin 350 TL olan vergi ve kesinti toplamı 
Mayıs’ta 5 bin 100 TL’ye, Temmuz’da 6 bin 
378 TL’ye ve Ekim’den itibaren ise 7 bin 295 
TL’ye çıktı. 

Son yıllarda yüksek enflasyon nedeniyle 
büyük alım gücü kaybı yaşayan çalışanların, 
eline geçen net ücretleri de yılın ikinci 
yarısında artan vergi ve kesinti yükü 
nedeniyle giderek düştüğünü kaydeden 
Güdücü, “İşçiler ağustos ve eylül aylarında 
temmuza göre daha düşük ücret alıyor. 
Ücretler yılın son aylarında artan gelir vergisi 
yükü nedeniyle giderek düşüyor. Bir yandan 
pahalılık bir yandan vergi ve kesintiler 
ücretleri kemiriyor” ifadelerini kullandı. 

Eriyen ücretlere bir darbe de vergi 
tarife dilimleri ve oranları vuruyor
Gelir vergisi tarife dilimleri ve bu dilimlere 

uygulanan kesinti oranlarının çalışanlar 
açısından büyük önem taşıdığını sözlerin 
ekleyen Güdücü, “Vergi dilimleri ve oranları 
çalışanların hangi gelir düzeyinde ne kadar 
vergi ödeyeceğini belirliyor. Ülkemizde halen 
ücretliler açısından bir ayırım yapılmaksızın 
tek bir gelir vergisi tarifesi uygulanıyor. 
Özellikle günümüzde yüksek enflasyon 
karşısında eriyen ücretlere bir darbe de vergi 
tarife dilimleri ve oranları vuruyor. Yüksek 
enflasyon nedeniyle çalışanlar çok daha hızlı 
biçimde ikinci ve üçüncü vergi dilimlerine 
giriyor” tespitini yaptı. 

DİSK Gaziantep Bölge Temsilcisi Ali 
Güdücü, konuşmasını şöyle tamamladı: 
“Gelir vergisi ilk vergi tarife oranı ücretlilerde 
yüzde 10’a düşürülmeli. Gelir vergisi tarife 
dilimleri yeniden değerleme oranında (asgari 
ücret artışından az olmamak kaydıyla) 
artırılmalı. Asgari ücret istisnası vergiden 
indirim değil, matrahtan indirim yoluyla 
uygulanmalı. İşverenlere uygulanan 5 puan 
SGK prim desteği çalışanlara da uygulanmalı 
ve çağ dışı damga vergisi kaldırılmalı.” Haber 
Merkezi 

Çalışanlar, enflasyon nedeniyle 
büyük alım gücü kaybı yaşıyor

Türk-İş'in, çalışanların geçim 
koşullarını ortaya koymak ve 
temel ihtiyaç maddelerindeki 
fiyat değişikliğinin aile bütçesine 
yansımalarını belirlemek için her 
ay yaptığı 'Açlık ve Yoksulluk Sınırı 
Araştırması'nın Ekim 2023 sonuçları 
açıklandı.

Araştırmaya göre, ekimde 4 kişilik 
ailenin sağlıklı, dengeli ve yeterli 
beslenebilmesi için yapması gereken 
gıda harcaması tutarını ifade eden 
'açlık sınırı' 13 bin 648 lira oldu. 
Böylelikle, açlık sınırı, 11 bin 402 
lira olan asgari ücreti 2 bin 246 lira 
geride bıraktı.

Gıda ile giyim, konut, ulaşım, 
eğitim, sağlık ve benzeri ihtiyaçlar 
için yapılması zorunlu diğer 
harcamaların toplam tutarına denk 
gelen 'yoksulluk sınırı' ise 44 bin 573 
lira olarak hesaplandı.

Bekar bir çalışanın 'yaşama 
maliyeti' aylık 17 bin 803 lira olarak 
belirlenirken, Ankara'da yaşayan 
dört kişilik bir ailenin gıda için 
yapması gereken asgari harcama 
tutarı bir önceki aya göre yüzde 2,62 
arttı.

Ankara’da yaşayan dört kişilik bir 
ailenin gıda için yapması gereken 
asgari harcama tutarındaki artış 
ekimde bir önceki aya göre yüzde 
2,62 oldu. 10 aylık değişim oranı 
yüzde 68,30 olarak tespit edildi. Son 
12 ay itibariyle değişim oranı yüzde 
84,29 oldu. On iki aylık ortalamalara 

göre değişim oranı ise yüzde 99,96 
olarak hesaplandı.

Araştırmaya göre, süt ve peynir 
fiyatları geçen ayki seviyesini 
korurken, yoğurt fiyatları yüzde 11 
arttı.

Et fiyatlarında pek artış 
gözlemlenmedi. Geçen ay 
tezgahlarda 100 liradan satılan hamsi 
bu ay kısmi bir düşüşle 95 liradan 
satıldı. Tezgahlarda en çok talep 
gören deniz balıkları bu ay ortalama 
178 liradan satılmaya devam etti.

Bakliyatta en yüksek artış kuru 
fasulyede görüldü. Kuru fasulye 
fiyatı geçen aya göre ortalama yüzde 
24 artış gösterdi. Nohut fiyatları 
yüzde 10, yeşil mercimekte yüzde 
15, kırmızı mercimekte yüzde 6 artış 
yaşandı.

Makarna fiyatları yüzde 12 
artarken, pirinç, bulgur, un ve irmik 
fiyatları ise geçen aya göre sınırlı 
seviyede yükseldi.

Ortalama sebze kilogram fiyatı 26 
lira, ortalama meyve kilogram fiyatı 
30 lira hesaplandı. Ayva ortalama 40 
lira fiyatla tezgahlarda yerini alırken, 
bu ay en düşük fiyatlı meyve 20 
lirayla mandalina oldu.

Geçen aya göre yağ fiyatlarında 
sınırlı seviyede artış yaşandı. 
Zeytinyağı ve tereyağı fiyatları 
ekimde yüzde 5 arttı. Ayçiçek 
yağı fiyatında ise yüzde 4'lük artış 
gözlemlendi. T24

Açlık sınırı 13 bin 648 liraya yükseldi

Masa başındaki 
düzenlemeler sahada 

karşılığını bulamayacak
Deprem bölgesinde faaliyet 

gösteren aile hekimlerinin 
sorunlarının devam ettiğini 
ifade eden Erdoğan, “Aile 
hekimlerimizin sıkıntılarını 
anlamak isteyen idare ancak ve 
ancak onun temsilcileri olan 
bizlerle görüşmeler sağlayarak fikir 
alışverişi yaparak en doğru sonuca 
ulaşacak. Bunlar yapılmadığı 
taktirde masa başında yapılan 
düzenlemeler saha da karşılığını 
bulamayacak” dedi. 

Aile hekimleri başka illere 
göç etmek zorunda kaldı

6 şubat Kahramanmaraş 
depremlerinde aile sağlığı 
merkezlerinin kullanılamaz hale 
geldiğini söyleyen Erdoğan, 
“Deprem sonrası tek sığındıkları 
evleri yıkılan halkımız deprem 
korkusundan uzaklaşmak ve aynı 
şeyleri tekrar yaşamamak için 
bu bölgelerden kaçarak başka 
şehirlere yerleşmek zorunda 
kaldı. Vatandaşlarımız depremin 
yaşanmadığı şehirlerde fedakar 
aile hekimlerimiz sayesinde sağlık 
hizmetine ulaşabilirken bölge 
de kalan aile hekimlerine tayin 
hakkı bile verilmedi. Bununla 
kalmadı hekimler kayıtlı hastaların 
bölgeden gitmesi nedeniyle gelir 
kaybı yaşama korkusu içine girdi” 
açıklamasını yaptı.

Erdoğan, “Sağlık Bakanlığı 
tarafından geçici önlemler ile önce 
6 ay sonrasında ise 3 ay olmak 
üzere afet düzenlemesi yapılmıştı 
ancak şuan 9. ayın da sonuna 
gelindi. Aile Hekimleri Dernekleri 
Federasyonu(AHEF) Yönetim 
kurulu olarak Halk Sağlığı Genel 
Müdürlüğü taleplerimize yönelik 
düzenlemeler yapmaktan imtina 
ediyor. Bölge şartlarını en iyi 
şekilde bilmesi gereken idareciler 
gerçeklikten uzak ve masa başında 
alınan 6 aylık, 3 aylık kararlar 
ile yaraların sarılacağını mı 
sanmaktadır?” sorusunu sordu. 

Aile hekimliği 
çalışanlarına hak ediş 
kaybı yaşatılmamalı

“Deprem bölgesindeki aile 
hekimliği çalışanlarımız için 
bakanlığımızdan bir defa daha bu 
sürenin uzatılarak oluşabilecek 
mağduriyetlerin önlenmesini 
talep etmekteyiz” diyen Erdoğan, 
“Aile hekimliği çalışanlarının 
hak edişlerinde deprem öncesi 
nüfusları baz alınmaya devam 

edilmeli. Nüfus hareketliliğinden 
dolayı aile hekimliği çalışanlarına 
hak ediş kaybı yaşatılmamalı. Aile 
hekimliği çalışanlarına bölgedeki 
şartlar düzeltilinceye kadar negatif 
performans uygulanmamalı” 
ifadelerini kullandı. 

Erdoğan, “Deprem 
nedeniyle bilindiği üzere başta 
Kahramanmaraş, Adıyaman, 
Osmaniye , Malatya, Antakya, 
Nurdağı, İslâhiye gibi yerleşim 
birimleri olmak üzere, 11 ilde 
şehrin bir bölümü tamamen 
yıkılırken bu bölgeden hem şehrin 
sağlam kalan bölgelerine hem 
de ülkemizin diğer bölgelerine 
göç hareketi doğal olarak oluştu. 
Şehrin yıkılan bölgesinde aynı 
zamanda ASM’lerde yıkılmış 
ya da kullanılamaz hale geldi. 
Bu bölgelerdeki aile hekimliği 
çalışanları olmayan binaları 
nedeniyle ya konteyner ASM’ler 
de ya da dönüşümlü olarak 
çalışmak zorunda kalınmış idi. 
Yaptığımız görüşmelerde halen 
şehirlerin yıkılan bölümlerinde 
şehirleşmenin tamamlanmadığı 
anlaşılıyor” şeklinde konuştu. 

Aile hekimliği 
çalışanlarının

hak mahrumiyetleri 
giderilmeli

Aile Hekimliği Ödeme ve 
Sözleşme Yönetmeliğinde 
belirtilen sosyoekonomik 
gelişmişlik düzeyi Ücretinin 
11 ili kapsayan deprem 
bölgesinde yeniden düzenlenerek 
arttırılmasını isteyen Aile 
Hekimleri Federasyonu Yönetim 
Kurulu Genel Sekreteri Dr. 
Gökhan Erdoğan, konuşmasını 
şöyle tamamladı: “Bölgelerin 
gelişmişlik oranları acil 
güncellenmeli, o bölgede çalışan 
aile hekimliği çalışanlarının hak 
mahrumiyetleri giderilmeli. Aile 
Hekimliği çalışanlarımızın deprem 
bölgesinde halen aileleriyle güvenli 
yerleşebilecekleri bina durumları 
yok. Bu nedenle birçok çalışan 
ailesini deprem bölgesinden 
doğal olarak uzaklaştırdı. Bu 
nedenle binası olmayan ,depremin 
merkez bölgesinde yer alan 
birimlerde çalışan aile hekimliği 
çalışanlarının dönüşümlü 
çalışma sistemlerinin şehirlerdeki 
yenilenme tamamlanıncaya kadar 
devam ettirilmesi gerekiyor.” 
Haber Merkezi


